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RESERVATION  
Kommunfullmäktige 2025-03-17, ärende 9 (KS 2024/0455) 
Återrapportering av uppdrag att uppdatera och digitalisera kommunens 
kulturmiljöprogram, i form av Kulturmiljöhandbok (rev. 2024)”  
 
Miljöpartiet reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut att avslå vårt 
yrkande om att kulturmiljöunderlaget döps till Kulturmiljöprogram i linje 
med sedan 2019 tillämpad benämning samt de övergångsregler som 
finns i "Riktlinjer för nomenklatur" beslutade 2022. 
 
Vårt yrkande grundar sig på att denna benämning tillämpats  

• vid beslutet 2019 att inleda förstudie samt under förstudiens gång 
2019-2020 

• i kommunens Översiktsplan antagen av KF 2022-05-11  

• i KF-beslut 2020-11-02--05 (§127) att ge dåvarande byggnads-
nämnden i uppdrag att uppdatera och digitalisera kommunens 
Kulturmiljöprogram 

• i kommunens Översiktsplan antagen av KF 2022-05-11 - under 
rubriken "2.2 Kommunala styrdokument" används benämningen 
Kulturmiljöprogram 

• likaså har denna benämning tillämpats i andra upprättade 
styrdokument. 

 
2022-05-30 beslutade KF att anta nya "Riktlinjer för Nomenklatur" (§87) 
Under rubriken "1.4 Övergångsbestämmelser" anges följande:  
"De styrande och stödjande dokument som vid tidpunkten för antagande 
av dessa riktlinjer är baserade på tidigare struktur för kommungemen-
samma styrande och stödjande dokument, behåller sin titel och status 
åtminstone till kommande översyn och revidering." 
 
Miljö- och stadsbyggnadskontoret har kommit fram till att den sedan 
2019 tillämpade benämningen strider mot 2022 beslutade "Riktlinjer för 
Nomenklatur". Därför har benämningen i absoluta slutskedet ändrats till 
"Kulturmiljöhandbok".  
Detta är en FELAKTIG SLUTSATS. Förvaltningen har missat att läsa 
övergångsbestämmelserna i kommunens nämnda beslutade riktlinjer.  
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Att hävda att benämningen Kulturmiljöprogram strider mot beslutade 
riktlinjer stämmer inte. Att tillämpa sedan 2019 tillämpad benämning 
utgör snarare en efterlydnad av beslutade riktlinjer. 
 
Varför är denna fråga viktig? 
 

1. Detta är en fråga av principiell natur. Vi politiker behöver 
respektera beslut fattade i vårt högsta beslutande organ, 
kommunfullmäktige. Det är därför av vikt att vi respekterar 
beslutade riktlinjer och inte tänjer på dessa när det passar oss. 
Danderydsborna ska kunna lita på att vi följer riktlinjer, 
styrdokument och andra beslut fattade i kommunfullmäktige 

2. I den omfattande kommunikationen med Danderydsborna sedan 
2019, och som mest omfattande under medborgardialogen med 
samtliga fyra kommundelar, har benämningen "Kulturmiljöprogram" 
tillämpats konsekvent. Att nu i absoluta slutskedet besluta om 
ändrad benämning är ytterst förvirrande. Risken är stor att 
Danderydsborna inte kommer att förstå att det Kulturmiljöprogram 
som det arbetats med sedan 2019, är samma sak som den s k 
Kulturmiljöhandbok som beslutats 2025. 

 
 
Danderyd 2025-03-25 

 
Gun Britt Lindström 
 
 


